

COMMUNICATIONS

Update on the UNJSPF

27/20**Geneva
2 April 2020**

To: All members

From: Evelyn Kortum, General Secretary

Dear colleagues,

We would like to share with you the message on the status of the UNJSPF which you may have already received from the Chief Executive of Pension Administration and the Acting Representative of the Secretary General for the investments of the assets of the UNJSPF.

Please rest assured that FICSA is monitoring the situation.

Please stay safe and healthy and we miss you all.

English/French versions

Dear Participants, Retirees and Beneficiaries,

As the COVID-19 situation unfolds, we wanted to provide you with an update on the United Nations Joint Staff Pension Fund's (UNJSPF) situation, to address your concerns about its possible impact on your current and future pensions.

Following the United Nations Secretary-General's guidance and local authorities' directives, the Fund's staff have been working from home for more than two weeks now and the crisis management teams are in place to ensure smooth business continuity. The financial markets volatility this year, triggered by the global health pandemic, has impacted the Fund's assets. However, we entered the year after a positive performance in 2019, even though there was a downturn observed in the first quarter of 2020. A more detailed update on the Fund's assets will be shared with you promptly after the preliminary results from the first quarter 2020 become available.

Let us assure you that pensions will continue to be paid. The Fund has sufficient liquidity to cover the payments and we do not foresee any disruption for beneficiaries who receive their monthly benefits through electronic funds transfer, as these benefits are transmitted through

COMMUNICATIONS

the banking systems. Although we have had to close our walk-in services, calls into our call centers and emails are answered as usual.

Please be reassured that we are closely monitoring the situation and taking all measures to protect your pensions together.

Rosemarie McClean
Chief Executive of Pension Administration

Pedro Guazo
**Acting Representative of the Secretary-General
for the investment of the assets of the UNJSPF**

Chers/chères Participantes et Participants, chers/chères Retraités et Retraitées, chers/chères Bénéficiaires,

Au vu des développements liés au COVID-19, nous souhaitons vous tenir informés de la situation de la Caisse commune des pensions du personnel des Nations Unies (CCPPNU), pour répondre à vos préoccupations concernant l'éventuel impact sur vos pensions actuelles et futures.

Conformément aux directives du Secrétaire général des Nations Unies et à celles des autorités locales, le personnel de la Caisse travaille depuis son domicile depuis plus de deux semaines et les équipes de gestion des crises sont en place pour assurer une continuité des activités sans heurts.

La volatilité des marchés financiers cette année, déclenchée par la pandémie mondiale, a eu une incidence sur les actifs de la Caisse. Cependant, nous avons abordé l'année après une performance positive en 2019, même si un ralentissement a été observé au premier trimestre 2020. Un état plus détaillé des actifs de la Caisse vous sera communiqué rapidement quand les résultats préliminaires du premier trimestre 2020 seront disponibles.

Laissez-nous vous assurer que les pensions continueront d'être versées. La Caisse dispose de liquidités suffisantes pour couvrir les paiements et nous ne prévoyons aucune interruption pour les bénéficiaires qui reçoivent leurs prestations mensuelles par transfert électronique de fonds, car ces prestations sont transmises par le biais des systèmes bancaires. Bien que nous ayons dû fermer nos services sans rendez-vous, nous répondons aux appels vers nos centres d'appels et aux e-mails comme d'habitude.

COMMUNICATIONS

Soyez assurés que nous suivons de près la situation et prenons ensemble toutes les mesures pour protéger vos pensions.

Rosemarie McClean
Administratrice des pensions

Pedro Guazo
Représentant du Secrétaire général
pour les investissements de la CCPNU par intérim
